
سخنگوی وزارت امور خارجه روسیه اعلام 
کرات  کرد که تمامی پیشنهادات سازنده مذا
ح کرده است.  استانبول را طرف روسی مطر
به گزارش تاس، »ماریا زاخارووا« با اشاره به 
این که تمامی پیشنهادات سازنده را روسیه 
ارائه می دهد، در کانال تلگرامی خود تصریح 
کرد که پیشنهاد تبادل زندانیان میان مسکو 
کرات استانبول توسط هیأت  و کی یف در مذا
ح شد. وی ضمن انتقاد از این که  روسی مطر
»ولودیمیر زلنسکی« رئیس جمهوری اوکراین 
این پیشنهاد را مورد تمسخر قرار داده است، 
کید کرد که حتی کی یف نیز به خوبی می داند  تا
که این پیشنهاد بسیار منطقی و درست است. 
کنون بسیار  زاخارووا همچنین اذعان داشت: ا
مهم است که شهروندان اوکراینی اجازه ندهند 

مشاوران سازمان پیمان آتلانتیک شمالی 
)ناتو( آنها را از مسیر واقعی حل و فصل دور 
کرده و مجدد به سمت دره منافع دیگران 
هدایت کنند. نمایندگانی از مسکو و کی یف 

با حضور در استانبول در ارتباط با برقراری 
اوکراین،  مناقشه  فصل  و  حل  و  آتش بس 
تقریبا  که  نشست  این  در  کردند.  گفت وگو 
بی نتیجه ماند، طرفین بر سر تبادل یک هزار 

اسیر جنگی از هر طرف به توافق رسیدند. 
رئیس جمهور  دستیار  مدینسکی  ولادیمیر 
روسیه و رئیس هیات روسی در استانبول، 
اظهار داشت که کشورش از نتیجه این دیدار 
گزارش ایرنا، در صورتی که  راضی است. به 
این تبادل به طور کامل اجرا شود، بزرگ ترین 
مبادله اسرا از زمان آغاز تهاجم نظامی روسیه 
به اوکراین در اسفند ۱۴۰۰ )فوریه ۲۰۲۲( خواهد 
بود؛ اقدامی که می تواند نشانه ای از پیشرفت 
در زمینه مسائل انسانی میان دو کشورِ درگیر 
تلقی شود. جزئیات بیشتری از زمان و مکان 
اجرای این تبادل اعلام نشده، اما منابع مطلع 
می گویند گفت وگوها در استانبول در فضایی 
مثبت برگزار شده و دو طرف با میانجی گری 

ترکیه به توافقی اولیه رسیده اند.
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کرملین اعلام کرد که پوتین از رهبران و دبیرکل اتحادیه کشورهای 
کتبر  عرب برای شرکت در اولین اجلاس روسیه و اعراب که قرار است ۱۵ ا
برگزار شود، دعوت کرده است. به گزارش ایسنا، کرملین در پیامی در 
تلگرام از سوی ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه خطاب به اتحادیه 
عرب نوشت: »قصد داریم در آینده گفت وگوهای سازنده ای با اتحادیه 
عرب و همچنین روابط دوستانه ای با اعضای آن برقرار کنیم. در این 
راستا، مایلم از همه رهبران کشورهای عضو اتحادیه عرب و همچنین 
دبیرکل اتحادیه دعوت کنم تا در اولین اجلاس روسیه و اعراب که 
کتبر برگزار شود، شرکت کنند.« به نقل از خبرگزاری  قرار است در ۱۵ ا

ریانووستی، رئیس جمهور روسیه همچنین در این پیام ابراز امیدواری 
کرد که این دیدار به تقویت بیشتر همکاری های سودمند متقابل بین 
کشورها و همچنین به یافتن راه هایی برای تضمین صلح، امنیت و ثبات 
در خاورمیانه و شمال آفریقا کمک کند. این پیام دعوت از سوی پوتین 
با آغاز سی و چهارمین اجلاس اتحادیه عرب همراه بود. پوتین در ادامه 
خاطرنشان کرد که این اجلاس در برهه دشواری در بحبوحه افزایش 
تنش بین رژیم صهیونیستی و فلسطین برگزار می شود. رئیس جمهور 
کید کرد که در چنین شرایطی، نقش اتحادیه عرب به  روسیه همچنین تا

عنوان یک مکانیسم گفت وگوی چندجانبه، حیاتی تر می شود. 

کره جنوبی بار دیگر معافیت سئول از تمامی 
تعرفه های تجاری دولت دونالد ترامپ رئیس 
جمهوری آمریکا را خواستار شد. به گزارش 
خبرگزاری یونهاپ، در دیدار »آن دوک گیون« 
 ، وزیر صنعت کره جنوبی با »جیمیسون گریر
نشست  حاشیه  در  آمریکا  تجاری  نماینده 
»سازمان  عضو  کشورهای  تجارت  وزیران 
همکاری های اقتصادی آسیا و اقیانوسیه«، 
نماینده سئول اعلام کرد که کره جنوبی بار دیگر 
از ایالات متحده خواسته است تا این کشور را 
از تمامی تعرفه ها )تجاری( معاف و مستثنی 
کند. »آن دوک گیون« وزیر صنعت کره جنوبی 
با »جیمیسون گریرم نماینده تجاری آمریکا 
در حاشیه نشست APEC  دیدار کردند. بنابر 
گزارش دو طرف در این ملاقات توافق  این 

کرات فنی در ۶  کردند تا دومین دور از مذا
حوزه مرتبط به تجارت همچون ناتراز تجاری، 
امنیت اقتصادی، اقدامات غیر تعرفه ای ، 
کشور مبدا تولید و ملاحظات تجاری را هفته 
آینده در واشنگتن ادامه دهند. یونهاپ افزود: 
کاهش و یا معافیت از  کره جنوبی به دنبال 
تعرفه ها ۲۵ درصدی دولت ترامپ است که در 
حال حاضر به مدت ۹۰ روز آن را به حالت تعلیق 
در آورده است. وزیر صنعت کره جنوبی در مورد 
تاثیر اعمال تعرفه های آمریکا بر این کشور و 
کرات در واشنگتن به  قصد ادامه دور دوم مذا
خبرنگاران گفت: در این ملاقات به نماینده 

آمریکا توضیح دادیم که تعرفه های آمریکا بر 
واردات خودرو و فولاد کره جنوبی تاثیر زیادی 
بر روابط تجاری بین دو کشور گذاشته است. 
در این نشست ۲ روزه که از پنجشنبه گذشته 
در جزیره »ججو«  واقع در کره جنوبی برگزار 
شد، وزیران تجاری شرکت کننده با توجه به 
تحولات تجاری ناشی از اعمال تعرفه های 
تجارت  چرخه  بر  آن  تاثیر  و  ترامپ  دولت 
جهانی، بر موازین و قوانین موجود در سازمان 
از  که بخش جدایی ناپذیر  تجارت جهانی 
کید  تا است،  بین المللی  تجارت  سیستم 
کردند. در این بیانیه مشترک آمده است: در 

بحبوحه نگرانی های فزاینده از فقدان قطعیت 
اعمال  از  ناشی  جهانی  تجارت  حوزه  در 
تعرفه های آمریکا، نگران چالش های اساسی 
سیستم تجارت در عرصه بین المللی هستیم 
و در این زمینه بر اهمیت سازمان تجارت 
کید  جهانی جهت پیشبرد مسائل اقتصادی تا
داریم و قوانین مورد توافق در این سازمان را 
به عنوان بخشی جدایی ناپذیر از سیستم 
می شناسیم.  رسمیت  به  جهانی  تجارت 
یونهاپ افزود: اصلاحات در سازمان تجارت 
جهانی با توجه به نگرانی ها در مورد نقش این 
سازمان در تسهیل تجارت آزاد، در مواجه با 
سیاست های تجاری ایالات متحده در دوره 
ریاست جمهوری ترامپ، یکی از موضوعات 

کلیدی این نشست بود. 

دعوت پوتین
از سران 
کشورهای عربی

 دیدار سران جمهوری آذربایجان 
و ارمنستان 

رسانه های ارمنستانی خبر دادند که سران 
جمهوری آذربایجان و ارمنستان در حاشیه 
ششمین اجلاس سران جامعه سیاسی اروپا 
در آلبانی با هم دیدار کردند. به گزارش ایرنا از 
رادیوی همگانی ارمنستان، نیکول پاشینیان 
و الهام علی اف دیروز در تیرانا، پایتخت آلبانی، 
دیدار کرده و بر اهمیت واقعیت دستیابی به 
توافق بر سر متن توافقنامه صلح ارمنستان 
کید کردند. طرفین همچنین  و آذربایجان تأ
وضعیت فعلی را مورد بحث و بررسی قرار 
داده و بر اهمیت تداوم روند جاری تا امضای 
کید کردند. تارنمای خبرگزاری  پیمان صلح تأ
آرمن پرس نیز نوشت که پاشینیان و رجب 
نیز  ترکیه  اردوغان، رئیس جمهوری  طیب 
در جریان این اجلاس دیدار کوتاهی انجام 
دادند. به نوشته این رسانه، در فیلمی که 
در فضای مجازی منتشر شده، نخست وزیر 
گفت وگوی  ارمنستان و اردوغان در حال 
کوتاهی دیده می شوند. علی اف نیز بعدا به 

این دو ملحق شد. 

کناره گیری دادستان کل دیوان 
کیفری بین المللی 

کیفری بین المللی  کل دیوان  دادستان 
که بر روی پرونده های جنایات جنگی علیه 
می کرد،  کار  صهیونیستی  رژیم  مقام های 
در میانه بازجویی بابت اتهامات سوءرفتار 
خود  سمت  از  گهانی  نا صورت  به  جنسی 
کناره گیری کرد. به گزارش ایسنا، کریم خان، 
که  بین المللی  کیفری  دیوان  دادستان 
از ۲۰۲۱ در این سمت بود به دادگاه اطلاع 
داد از آنجاییکه تحقیقات درباره اتهامات 
است،  جریان  در  وی  علیه  شده  ح  مطر
نوشته  به  می کند.  کناره گیری  سمتش  از 
روزنامه واشنگتن پست، کریم خان همچنین 
باعث  رسانه ها  گزارش های  که  اظهارکرد 
شده تا او چنین تصمیمی بگیرد و افزود: 
»تصمیم من ناشی از تعهد عمیق و بی چون 
و چرایم به اعتبار دفتر دادستانی و دادگاه 
لاهه و تضمین شرافت رویه های دادرسی 
این  تصمیم  است.«  همه  برای  عدالت  و 
دادستان کل برای کناره گیری از سمتش در 
دادگاه کیفری بین المللی در پی شکایت از 
سوءاستفاده های جنسی از سوی زنی است 
که برای او در دفتر دادستانی کار می کرد. کریم 
خان این اتهامات را رد کرده است. کریم خان 
همچنین به اعمال فشار بر قربانی برای عدم 

پیگیری شکایت متهم شده است. 

اسب  »رام کردن  نمایش  اجرایی  گروه 
چوبی« به کارگردانی سینا رازانی از جمشید 
هاشم پور قدردانی کردند. جمشید هاشم پور، 
بازیگر پیشکسوت سینما به تماشای نمایش 
کارگردانی سینا  »رام کردن اسب چوبی« به 
تئاترشهر  مجموعه  چهارسو  تالار  در  رازانی 
نشست و گروه اجرایی این نمایش بعد از اجرا 
از او قدردانی کردند. هاشم پور پس از تماشای 
گفت: این  کوتاهی  این نمایش در سخنان 
نمایش آنچنان زیبا و تماشایی، روان و سلیس 
گفتن ندارم. واقعا فکر  که چیزی برای  بود 

می کنم کاری که این گروه به کارگردانی سینا 
رازانی و بازی بازیگران به خوبی اجرا کردند، 
در این ۵۰ سال عمر هنری ام، انجام نداده ام. 
نمایش »رام کردن اسب چوبی« به نویسندگی 
سینا رازانی و نیما نافع و کارگردانی سینا رازانی 
کامران  و تهیه کنندگی علی شاهانی با بازی 
تفتی، مصطفی ساسانی، سانیا سالاری، رامین 
سیاردشتی، الهه شه پرست و اتابک نادری 
هر شب ساعت ۲۰ در تالار چهارسو مجموعه 
تئاترشهر به صحنه می رود و اجرای آن تا پایان 

خرداد ماه ادامه دارد.

مینی سریال شش قسمتی »لودویک« از بامداد 
آنتن شبکه چهار  اردیبهشت روی   ۲۹ دوشنبه 
خواهد بود. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی سیما، 
یک  »لودویک«  قسمتی   ۶ جدید  مینی سریال 
درام کمدی و جنایی است که مارک برادرهود آن 
را کارگردانی کرده است. این مجموعه تلویزیونی 
محصول سال ۲۰۲۴ انگلستان است و دیوید میشل، 

آنا مکسول مارتین و دیپو اولا  در آن به ایفای نقش 
پرداخته اند. این مجموعه امتیاز ۸ از ۱۰ را از بانک 
اطلاعات اینترنتی فیلم IMDB به خود اختصاص 
داده است. مینی سریال »لودویک« داستان مردی 
به نام جان لودویگ را به تصویر می کشد که در انزوای 
کامل و به صورت حرفه ای سال ها است به طراحی 
جدول مشغول است. با ناپدیدشدن برادر دوقلوی 

او که بازرس جنایی پلیس است، همسر او از جان 
می خواهد که به جای شوهرش به اداره پلیس برود 
و با جعل هویت برادرش متوجه شود پشت داستان 
ناپدیدشدن او چیست. این سریال از روز دوشنبه، 
۲۹ اردیبهشت در ساعت صفر بامداد به روی آنتن 
شبکه چهار می رود و در ساعت های ۱۱ و ۱۸ همان 

روز تکرار می شود.

 آغاز یک سریال کمدی و جنایی

جمشید هاشم پور در تئاترشهر

  فرهنگ وهنر
مصطفی رحماندوست:

دیدنکتابهادرنمایشگاهنیازهایخفتهرابیدارمیکند

شاعر  و  نویسنده  رحماندوست،  مصطفی 
گفت: برنامه ریزان سال آینده نمایشگاه کتاب 
تهران  به  شهرستانی ها  نیامدن  به  توجه  با 
برنامه ریزی کنند؛ چون امکاناتی فراهم شده 
است که بتوانند از شهرستان های محل اقامت 
کنند و این خرید آنلاین )برخط(  خود خرید 
اقدامی عالی است. مصطفی رحماندوست در 
جریان بازدید از نمایشگاه سی و ششم کتاب 
تهران در گفت وگو با ایرنا اظهار داشت: احساس 
می کنم امسال نمایشگاه خیلی خلوت شده 
تایید  می کنم  صحبت  هم  ناشران  با  است. 
می کنند. کسانی که برای سال آینده برنامه ریزی 

که  کنند  برنامه ریزی  مبنا  این  بر  می کنند 
احتمالا شهرستانی ها به نمایشگاه نمی آیند 
چون ما امکاناتی را فراهم کردیم که بتوانند از 
شهرستان های محل اقامت خود خرید کنند 
و این بسیار عالی است. وی گفت: نمایشگاه 
مثل یک فروشگاه بزرگ است. دیدن کتاب ها 
و نمایشگاه ما را برای خریدن تحریک و نیازهای 
که هم  کرد  خفته را بیدار می کند. باید فکری 
نمایشگاه و هم سیستم خرید آنلاین )برخط( 
وجود داشته باشد. او درباره بحث اقتباس 
کتاب در ساخت آثار سینمایی و نمایشی  از 
هم اظهار داشت: من در حوزه کودک فعالیت 

دارم. سال های پیشتر )بنیاد سینمایی( فارابی 
برنامه ای را راه انداخت که ما را دعوت می کرد و 
رمان ها را می خواندیم، رمان هایی که قابلیت 
برداشت و اقتباس سینمایی داشت را به بخش 
سینمایی فارابی معرفی می کردیم و این آثار به 
کارگردان ها توصیه می شد، اما این کار موفق 
نبود. رحماندوست در توضیح دلایل موفق 
ح گفت: یکی اینکه در آن زمان  نبودن این طر
کار نیفتاد و  این  فارابی خیلی جدی دنبال 
دیگر اینکه اینکه ما دردی در جامعه داریم که 
خیلی کمرنگ خودش را نشان داده است. در 
کارگردان تا بازیگر همه در اختیار  پروژه ای از 
یک خانواده است. وی افزود: برای داوری 
جشنواره انیمیشن کانادا رفته بودم، در آنجا 
یک انیمیشن دانش آموزی بود که در یک اثر 
۶ دقیقه ای که چهار دانش آموز ساخته بودند، 
فقط در قسمت نوشتن چهار نفر را معرفی کرده 
کنون اینگونه نیست. کارگردان خودش  بودند. ا
سناریو می نویسد و دیالوگ نویسی و کارگردانی 
می کند؛ خودش و خواهرش بازی می کند. این 
دیگر تاثیر نمی گذارد. این قضیه به نظرم جدی 
گرفته نشده است. او درباره این روزهای خود هم 
گفت: سعی می کنم صبح زود در دفترم بنشینم 
و بنویسم و بخوانم. سال های قبل روزی ۱۳ تا ۱۴ 
کنون به ۱۰ ساعت رسیده  ساعت کار می کردم و ا
کنون چند  است. رحماندوست اظهار داشت: ا
کار در دست انجام دارم. یک کتاب درباره فنون 
که خیلی زمانم را می گیرد و  شعر کودک دارم 
دیگری هم درباره افسانه های آهنگین قدیمی 

خودمان است.

کلمبیا در مسیر پیوستن به بانک »بریکس«
کلمبیا همزمان با ارائه درخواست عضویت در  دولت 
این  اهمیت  بر  کید  تا و  بریکس  جدید«  توسعه  »بانک 
کلیدی برای تامین پروژه ها در  موسسه به عنوان ابزاری 
این کشور آمریکای جنوبی، از اَبَرپروژه ای مبنی بر ایجاد 
یک کانال ارتباطی میان اقیانوس آرام و اقیانوس اطلس 
رونمایی کرد. به گزارش ایرنا از بخش اسپانیولی تارنمای 
آرتی، »گوستاوو پترو« رئیس جمهوری کلمبیا به دنبال دیدار 
با »دیلما روسف« رئیس »بانک توسعه جدید« متعلق به گروه 
اقتصادهای نوظهور »بریکس« از آغاز روند پیوستن به این 
نهاد مالی خبر داد و بر اهمیت این موسسه به عنوان ابزاری 
کلیدی برای تامین پروژه ها در این کشور آمریکای جنوبی 
کید کرد. پترو در حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی  تا
ایکس نوشت: ما ورود به بانک توسعه جدید را آغاز کردیم؛ 
بانک توسعه جدید، شانگهای، چین. من با دیلما روسف 
رئیس جمهوری سابق برزیل و رئیس فعلی این موسسه دیدار 
داشتم. رئیس جمهوری کلمبیا تشریح کرد که هدف از این 
عضویت تبدیل شدن به »عضو قرض گیرنده« است؛ یعنی 
کشوری که بخشی از بانک توسعه جدید است و وام های  «
کم بهره از آن بانک برای تامین مالی پروژه های توسعه 
، سلامت و غیره  در زیرساخت ها، انرژی های تجدیدپذیر
دریافت می کند.« وی افزود: بانک بریکس برای این کشور 
»یک جایگزین مشخص« برای موسسه های مالی سنتی 
مانند »صندوق بین المللی پول« یا »بانک جهانی« خواهد 
بود. رئیس جمهوری کلمبیا خاطرنشان کرد که پروژه بزرگ 
اتصال سواحل اقیانوس آرام و اقیانوس اطلس به طول ۱۲۰ 
کیلومتر یکی از مواردی بود که با بیشترین استقبال از سوی 
کید کرد: این پروژه می تواند  بانک بریکس مواجه شد. پترو تا
اقیانوس اطلس در سراسر آمریکای جنوبی را با آسیا متصل 
را بهبود بخشد. پروژه ای  کند تا هزینه های حمل ونقل 
جهانی که کلمبیا را حتی بیشتر به قلب جهان تبدیل می کند. 
پروژه ای که باید از آنِ کلمبیای بزرگ و آمریکای جنوبی 
باشد. این پروژه مدتی است که در برنامه های دولت کلمبیا 
ح به  ، این طر قرار دارد و طبق گزارش رسانه های این کشور
دنبال آن است که به عنوان جایگزینی برای تجارت جهانی 
و رقابت با کانال پاناما عمل کند. دولت کلمبیا در حالی 
ح کرده است که دولت »دونالد ترامپ«  این پروژه را مطر
رئیس جمهوری آمریکا تهدید کرده است پروژه های انجام 
شده توسط شرکت های چینی در قاره آمریکا را که با کمک 
مالی بانک توسعه بین آمریکایی )IDB( و سایر موسسات 
مالی بین المللی توسعه می یابند، متوقف خواهد کرد. در 
نوامبر ۲۰۲۴ )آبان- آذر ۱۴۰۳(، »لوئیس خیلبِرتو موریو« وزیر 
امور خارجه کلمبیا اظهار داشت که این کشور با علاقه فراوان 
تحولات جاری بریکس را دنبال می کند و به دنبال پیوستن به 
این گروه در آینده است. بانک توسعه جدید توسط برزیل، 

روسیه، هند، چین و آفریقای جنوبی تاسیس شد.

 

ماریا زاخارووا: 

کرات استانبول را روسیه ارائه داد تمامی پیشنهادات سازنده مذا

سئول خواستار معافیت از تمامی تعرفه های آمریکا 


